
SPRAWOZDANIE 

Z WALNEGO ZGROMADZENIA CZŁONKÓW 
POLSKIEGO TOWARZYSTWA FIZJOLOGICZNEGO 

odbytego w Krakowie, dnia 17. XII. 1954 

(drugi dzień IV Zjazdu PTF) w sali Zakładu Fizjologii A. M. 

w godzinach od 8,30 do 10. 

Porządek obrad 

i. Zagajenie. 2. Odczytanie protokółu poprzedniego Walnego Zgromadzenia. 

3. Sprawozdanie Zarządu Gł. z działalności za okres ubiegły: a) sprawozdanie z dzia- 

łalności naukowej i administracyjnej, b) sprawozdanie redaktora, c) sprawozdanie 

finansowe. 4. Sprawozdanie i wnioski Komisji Rewizyjnej PTF. 5. Wybór aowego 

Zarządu Gł. i Komisji Rewizyjnej PTF. 6. Wolne wnioski. W obradach wzięło udział 

około 60 członków PTF. 

Prezes Zarządu Głównego, prof. Włodzimierz Missiuro zagaił zebranie o godz. 8.30. 

Po wyborze na Przewodniczącego Zgromadzenia prof. J. Kaulbersza oraz na se- 

kretarza dr Wcisło, na wniosek przewodniczącego nie odczytano w myśl p. 2 porządku 

dziennego protokółu z poprzedniego Walnego Zgromadzenia odbytego 12. XII. 1952 r 

we Wrocławiu. Protokół ten wydrukowany w „Acta Physiologica Polonica* (vol. IV. 

nr 1—2) został przyjęty. 

Sprawozdanie Zarządu Głównego złożył prezes PTF prof. Wł. Missiuro. 

Prace Towarzystwa w okresie sprawozdawczym skupiają się wokół zagadnień 

i wytycznych podanych na III Zjeździe Fizjologów, który odbył się 15. ХП. 54 г 

we Wrocławiu. Odbyto ogółem w okresie sprawozdawczym 6 posiedzeń Zarządu 

Głównego, w tym 2 posiedzenia o rozszerzonym składzie oraz szereg narad roboczych 

odbytych przez poszczególnych członków Prezydium Zarządu Gł. z Wydziałem II 

P. A. N., Polsk. Tow. Lek., Tow. Kopernika itd. Działalność Zarządu Gł. ześrodko- 

wała się wokół następujących zagadnień: 

1. Uaktywnienie pracy oddziałów P. T. F. 

Nakreślenhie planu ramowego działalności P. T. F. 

Wprowadzenie masowego szkolenia pawłowowskiego wśród członków P. T. F 

Włączenie się P. T. F. w akcję popularyzacji wiedzy. 

Nawiązanie kontaktu oraz ściślejszej współpracy z Polsk. Tow. Lekarskim. 

6. Powołanie Komisji Problemowej koordynującej prace naukowo-badawcze za- 

kładów: fizjologii, farmakologii i patologii. 

Należy samokrytycznie podkreślić, że Zarząd Główny P. T. F. nie zdołał wywiązać 

się w stopniu zadowalającym z postawionego przed nim trudnego zadania uaktyw- 

nienia prac oddziałów P. T. F. mimo podejmowanych w tym kierunku wysiłków. 

Pomimo wielu trudności istniejących w oddziałach P. T. F. położono dużo starań 

w kierunku utrzymania ciągłości zebrań naukowych. Na zebraniach tych referowano 

prace oryginalne, poglądowe oraz materiały w zakresie szkolenia pawłowowskiego. 

Sposób prowadzenia tych zebrań sprzyjał na ogół szerokiej dyskusji. 

We wszystkich Zakładach Fizjologii jak też i w Zakładach Farmakologii i Pa- 

tologii wprowadzono systematyczne szkolenie pawłowowskie według programu. 

ustalonego przez Komitet do Szerzenia Nauki Pawłowa przy PAN. Frekwencja 

w tym szkoleniu była na ogół dobra i seminaria te cieszyły się wielkim zaintereso- 

waniem wśród pomocniczych pracowników nauki. Dla osób, którym powierzono 

prowadzenie omawianego szkolenia Komitet do Szerzenia Nauki Pawłowa przy PAN 

zorganizował specjalne seminaria. 

W okresie sprawozdawczym oddziały P. T. F. wzmogły akcję popularyzacji 

wiedzy przy współpracy z Towarzystwem Wiedzy Powszechnej poprzez prowadzenie 

wykładów popularno-naukowych. 

W celu nawiązanią i utrzymania ścisłej współpracy i stałego kontaktu z Polskim 

Towarzystwem Lekarskim, wybrano jako delegata P. T. F. do tych spraw dr Z. Se- 
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merau-Siemianowskiego. Wynikiem tej współpracy jest wygłoszenie szeregu refera- 
tów o tematyce pawłowowskiej na posiedzeniach P. T. L. w poszczególnych oddzia- 
łach. W zakresie prac organizącyjnych za niewątpliwe osiągnięcie działalności 
Zarządu Głównego P. T. F. w okresie sprawozdawczym należy uważać realizację 
postulatu utworzenia Komisji Fizjologicznej przy Komitecie Nauk Medycznych PAN. 
W wyniku szeregu dyskusji i konsultacji w dn. 29. IV. 54 r. Zarząd Gł. P. T. F. 
przedstawił Wydziałowi II PAN następujący skład Komisji Fizjologii: prof. Wł. 
Missiuro — przewodniczący, członkowie: prof. prof. Fr. Czubalski, K Dux, W. 
Hotobut, J. Hurynowicz, J. Kaulbersz, E. Mietkiewski i dr R. Kordecki jako sekretarz. 
Skład ten został zatwierdzony przez sekretariat II Wydziału PAN. 

W okresie sprawozdawczym członkowie Zarz. Gł. PTF., prof. Missiuro i prof. Hołobut 
zostali powołani do Komitetu do Szerzenia Nauki Pawłowa przy И Wydziale PAN. 

W czasie od III Zjazdu Fizjologów, który odbył się we Wrocławiu, powołano 
trzy nowe oddziały P. T. F, tak że w chwili obecnej P. T. F. liczy 8 oddziałów: war- 
szawski, łódzki, krakowski, lubelski, wrucławski, poznański, toruński i gdański. 
Wzrosła także liczba członków P. T. F. ze 150 do 210. 

W okresie sprawozdawczym Polskie Towarzystwo Fizjologiczne reprezentowali 
na zjazdach zagranicznych: prof. Missiuro — na Zjeździe poświęconym nauce 
Pawłowa w Lipsku 15—16 stycznia 1953 r., wygłaszając referat pt. „Pawłows Lehre in 
der Polnische Volksrepublik*. Naą XIX Międzynarodowym Kongresie Fizjologów 
w Montrealu (sierpień 1953 r.) ze strony polskich fizjologów byli: prof. Missiuro, 
prof. Hołobut, dr Maśliński. Proi. Missiuro wygłosił referat pt. „Effects of some 
emotional conditioned reflexes on work capacity“. Na XX Zjezdzie Fizjolog6w we- 
gierskich w Budapeszcie w lipcu 1954 r. Polskie Towarzystwo Fizjol. reprezentowali 
prof. Missiuro, wygłaszając referat pt. „Le rapport entre l’action des stimuli du 
milieu sur le rendement du travail et letat fonctionnel de Ресогсе córóbrale*, prof. 
Wł. Niemierko wygłaszając referat na temat „Funkcje związków adenozynotrój- 
fosforowych“ oraz prof. K. Dux. 

Na Zjeździe Fizjologów czechosłowackich, który odbył się w Pradze w dniach 
od 17. X. do 19. X. 1954 referowali z ramienia Polskiego Tow. FizjoL prof. Hołobut 

„O odruchowym działaniu histaminy z zatoki szyjnej” i dr Kordecki „O odruchowych 

zmianach w ciśnieniu krwi i oddychaniu z termoreceptorów narządu oddechowego*. 

Z działalności naukowej w oddziałach PTF należy podkreślić najbardziej aktywne 

oddziały: łódzki, gdański, lubelski i toruński oraz oddział warszawski. 

Według niekompletnych sprawozdań w okresie sprawozdawczym na posiedzeniach 

naukowych oddziałów Towarzystwa wygłoszono następujące referaty: 

Oddział lubelski 

Wygłoszono referat obejmujący ogólne wiadomości o wyższych czynnościach 

nerwowych. 

29. I. 1953 r. prof. Hołobut — „O problemach naukowych i praktycznych wynika 

jących z nauki Pawłowa dla położnictwa i ginekologii". 

25. V. 1953 r. prof. Hołobut — „Praktyczne znaczenie i wdrażanie pawłowizmu do 

codziennej pracy w lecznictwie otwartym i zamkniętym'. 

24. X. 1953 r. prof. Hołobut — „Wykład o wyższych czynnościach nerwowych". 

6. XI. 1953 r. dr Szymona — „O biochemicznych aspektach kierunku badań zwią- 

zanych z fizjologią pawłowowską*. 

Oddział toruński 

1. Lek. S. Krupkowski — „Porównawcze zmiany elektroencefalograficzne u mło- 

dzieży szkolnej w okresie wzmożonego wysiłku umysłowego i powakacyjnego wy- 

poczynku'. . 

2 Mgr L. Janiszewski — „Zagadnienie chemicznych mediatorów w przenoszeniu 

impulsu nerwowego na podstawie badań nad układem błędnikowym!'.
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3. Lek. J. Narębski — „Procesy pobudzenia i hamowania w korze mózgowej". 

4. Dr Z. Czyżewska — Referat opracowany na podstawie IX—XII rozdz. ,,20 lat 

badań wyższych czynności nerwowych zwierząt'. 

5. Prof. J. Hurynowicz — „Korowy analizator układu przedsionkowego'. 

6. Lek. J. Narębski — „Procesy irradiacji i koncentracji pobudzenia i hamowania 

w korze mózgowej”. 

7. Dr Mastelarz — „W sprawie ośrodka pokarmowego'. 

8. Lek. Grabowska — „Enuresis nocturna w świetle mechanizmów korowo- 

trzewiowych*. 

_ 9. Маг С. Olejarczukowa — „Wpływ morfiny na układ przedsionkowy ucha 

królika. 

10. Prof. Czarnecki — „Zaburzenia hemodynamiczne we wstrząsie i próby ich 

zwalczania”. 

11. Prof. Szabuniewicz — „Niektóre zjawiska psychiczne z punktu widzenia do- 

minanty Uchtomskiego". 

12. Dr Gersman — „Instynkty i ich wpływ na życie organizmu". 

13. Prof. Hurynowicz — „Wkład N. Cybulskiego w zagadnienia elektrofizjologii“ 

Oddział łódzki 

25. IX. 1953 r. mgr Stępień — „Wpływ usuwania płatów czołowych na ruchowe 

zachowanie się kotów". 

Mgr Kozak — „Zjawisko długotrwałych śladów pobudzenia w preparacie ner- 

wowo-Sliniankowym in situ“. 

Mer Bruner — „Zjawisko długotrwałych śladów pobudzenia efektora w ślino- 

wych odruchach bezwarunkowych“. 

22. X. 1953 r. mgr L. Wojtczak — „Badania nad enzynami oddechowymi owadów* 

19. XI. 1953 r. dr Majcherski — „Zaburzenia w wyższych czynnościach nerwo- 

wych w zatruciu dymem tytoniowym'*. 

Poza tym wygłoszono szereg referatów z zakresu pawłowizmu. 

Oddział warszawski 

1. K. Bassalik — „Acetobakter Xylinum jako organizm do wykrywania ilościo- 

wego kwasu pantotenowego*'. 

2. W. Kuryłowicz — „Biologiczne właściwości antybiotyków*. 

3. Т. Korzybski — „Biochemia antybiotyków'. 

4. J. Szymański i Majcherczyk — „Veratrum album. Wpływ alkaloidów na 

ciśnienie krwi'. 

5. K. Zakrzewski — „Biochemia krwi czerwonej”. 

6. W. Tysarowski — „Witamina Bie w metabolizmie ustrojowym'. 

7. W. Romanowski — „Zmiany aktywności cholinesterazy w stanach przedro- 

boczych'. 

5. V. 1954 r. A. Trzebski — „Nowsze dane z dziedziny interoreceptorów naczynio- 

wych* oraz „O mechanoreceptorach pęcherzyka żółciowego i dróg żółciowych". 

2. VI. 1954 r. J. Litwin — „O hipotenzyjnym działaniu autohemolizatów w róż- 

nych stanach napięcia wegetatywnego układu nerwowego u kotów'* oraz „O wpływie 

adrenaliny podanej po zastosowaniu środka adrenolitycznego na hipotenzyjne dzia- 

łanie autohemolizatów u kotów". 

25. VI. 1954 r. Z. Mandes — i inni „Glukagon, czynnik hiperglikemiczno-glikoge- 

nolityczny trzustki” oraz „O wpływie somatotropiny na cukromocz u szczurów'. 

Oddział gdański 

28. II. 1953 r. prof. Szabuniewicz — „Z zagadnień czynnościowej ewolucji kory 

mózgowej”.
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Prof. Hiller — „O powstawaniu włókien klejorodnych pod wpływem działania 
heparyny na roztwór kolagenu otrzymany przez rozpuszczenie ścięgien". 

21. III. 1953 r. prof. Mozołowski — „Pojęcie normy i liczbowe ujęcie wyników 
chemii klinicznej”. 

9. V. 1953 r. prof. Pautsch — „Zagadnienie gatunków w biologii w świetle współ- 
czesnej dyskusji". 

12. V. 1953 r. dr Karolczak — „Rozchodzenie się pobudzenia w sercu w obrazie 
synchronograficznym“. 

Doc. Soszko — ,,Obrzek przedmiesiączkowy*. 
3. VI. 1953 r. prof. Morzycki — „Hodowla tkankowa w zastosowaniu do prac 

wirusologicznych“. 

10. VI. 1953 r. prof. Hiller — ,,Dziatanie utrwalaczy histologicznych na ultrastruk- 
ture plazmy“. 

17. X. 1953 r. prof. Mozołowski „O powstawaniu cholesterolu w ustroju". 
8. I. 1954 r. prof. Szabuniewicz — „Baacania nad mechanizmem stawania na 

palcach'. 

23. I. 1954 r. dr Żydowo — „Niektóre zmiany biochemiczne we krwi pod wpły- 
wem adrenaliny'". 

27. II. 1954 r. prof. Czarnecki — „Dane o zjeździe anatomopatologów w Kujby- 
szowie”, oraz szereg innych doniesień. 

13. III. 1954 r. prof. Szabuniewicz — „Problem podłużnej polaryzacji mięśni 
1 nerwów'. 

24. IV. 1954 r. prof. Szabuniewicz i inni — „Właściwy sposób rejestracji mierze- 
nia i demonstracji wydzielania śliny”. 

22. V. 1954 r. dr Żydowo i inni — „Niektóre zmiany biochemiczne krwi pod wpły- 
wem adrenaliny". 

Prof. Szabuniewicz — „Uwarunkowanie wychwiania pozycji stojącej u człowieka*. 
22. VI. 1954 r. prof. Morzycki — „O mikroskopie elektronowym i jego historn 

rozwoju”. 

Oddział poznański 

17. I. 1954 r. prof. Czarnecki — „Próby przeciwdziałania odczynom po przetacza- 
niu obcogatunkowej krwi". 

Dr Mazur — „O ubocznym działaniu preparatu Privin“. 
Dr Przedpełska — „Wpływ zespołu witaminy B na raka przeszczepialnego 

u szczurów*. 

4. VI. 1954 r. prof. Czarnecki — „Hamujący wpływ hetorologicznego osocza na 
powstawanie wstrząsu po przetaczaniu obcogatunkowej krwi”. 

Dr Preisler — „Badania czynnościowe w ocenie wydolności ustroju". 

Sprawozdanie Redaktora 

Działalność wydawnicza Polskiego Towarzystwa Fizjologicznego w okresie spra- 

wozdawczym, tak jak i w latach poprzednich sprowadzała się do wydawania kwar- 

talnika ,,Acta Physiologica Polonica”. 

W roku 1953, tzn. w IV — roku wydawnictwa wydrukowano 3 zeszyty (w tym 

jeden podwójny, 1—2). W r. 1954 rocznik (V) obejmuje 3 normalne zeszyty oraz 

l podwójny zeszyt zjazdowy (IV Zjazd P. T. F.). 

W okresie sprawozdawczym (1953—1954 rok) na łamach „Acta* ogłoszono dru- 

kiem w sumie 46 prac eksperymentalnych, 7 prac poglądowych w tym 2 prace fi- 

zjologów radzieckich oraz 48 streszczeń z języków obcych i 8 doniesień z posiedzeń. 

W roku 1953 został wprowadzony dział streszczeń z piśmiennictwa zagranicznego 

oraz od roku 1954 wprowadzono dział doniesień z posiedzeń naukowych Oddziału 

PTF, mieszczący krótkie sprawozdania oryginalnych prac, referowanych na nauko- 

wych posiedzeniach Oddziałów PTF. Od roku 1955 zaplanowano dział zawierający 

krótkie notatki z metodyki badań eksperymentalnych.
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Z chwilą przejęcia przez „Ruch* rozprowadzania kwartalnika PTF straciło 

możliwość kontroli nad właściwym rozprowadzaniem swego wydawnictwa w kraju. 

W równej mierze ucierpiała na tym wymiana badawczych osiągnięć z naukowymi 

instytucjami krajów zaprzyjaźnionych, a przede wszystkim z naukowymi ośrod- 

kami ZSRR. Jak wynika z licznych interpelacji o niedocieraniu czasopisma do sze- 

regu osób i instytucji naukowych rozprowadzanie kwartalnika dokonywane za 

pośrednictwem „Ruchu' pozostawiało wiele do życzenia. 

Na liczne interwencje PTF, poparte przez Wydział II PAN, by conajmniej 250 egz. 

było przekazywane do dyspozycji i rozliczenia Redakcji udało się uzyskać z PZWL 

z nr 1/54 — 175 egz., z nr 2/54 — 115 esz., z nr 3/54 — 140 egz. Jak z powyższego 

wynika dotychczasowe przydziały liczby egzemplarzy kwartalnika dla PTF są daleko 

niewystarczające wobec dużej liczby członków PTF (210). Liczba ta nie pokrywa 

nawet zapotrzebowania dla członków PTF. Niejednakowa liczba egzemplarzy z każ- 

dego numeru utrudnia również rozprowadzanie czasopisma. Obecny nakład kwar- 

talnika (objętość około — 550 stron rocznie) wynoszący 560 + 40 egzemplarzy 

wymaga zwiększenia *. Od 1954 r. wydawnictwo „Acta Physiologica Polonica' jest 

subwencjonowane przez Polską Akademię Nauk. 

Dotychczasowy program „Acta Physiologica Polonica' nadal nie obejmuje niestety 

wszystkich gałęzi wiedzy reprezentowanych przez Towarzystwo Fizjologiczne. Kie- 

runkiem dominującym w tej chwili jest niewątpliwie fizjologia lekarska, biochemia 

i farmakologia. Szczególny nacisk w realizacji aktualnego programu czasopisma 

w wymienionym zakresie położono na upowszechnienie i pogłębienie zagadnień jak 

również eksperymentalnych metod fizjologii pawłowowskiej. Natomiast zbyt słabo 

dotąd reprezentowane są prace z dziedziny zoofizjologii, fizjologii roślin i fizjologii 

rozwoju. 

Dla usprawnienia współpracy Redakcji z PZWL mają być organizowane wspólne 

narady i zebrania poświęcone pracy redakcyjnej. Komisja Fizjologiczna Komitetu 

Nauk Medycznych Wydziału II PAN uchwaliła w myśl wytycznych narady redak- 

torów z dnia 22. IX. 54 r. zreorganizować dotychczasową Redakcję „Acta'* tzn. zastąpić 

Komitet Redakcyjny, nie mający zdecydowanego charakteru kolegium roboczego 

przez Zespół Redakcyjny realnie współpracujący z Redaktorem. Na rok 1955 ustalone 

następujący skład zespołu Redakcyjnego: 

Redaktor naczelny — Wł. Missiuro. — Sekretarz — St. Kozłowski. 

Członkowie Zespołu Redakcyjnego — Fr. Czubalski B. Gutowski, J. Heller, P. Ku- 

bikowski, H. Kowarzyk, Rejfer, P. Strebeyko. 

Zespół redakcyjny składający się z osób zgrupowanych w Warszawie ma zapewnić 

kolektywną pracę Redakcji w doborze materiałów i czuwania nad należytym pozio- 

mem naukowym oraz obliczem ideologicznym czasopisma. Zespół redakcyjny będzie 

w ten sposób dzielił z Redaktorem odpowiedzialność za dobór właściwego materiału 

ogłaszanego drukiem. 

W ożywionej dyskusji nad sprawozdaniem Zarządu Gł. poruszono szereg spraw 

natury organizacyjno-administracyjnej. Słusznie wysunięto między innymi niezgodne 

ze statutem zbyt późne zawiadamianie o terminie Walnego Zgromadzenia i liście 

kandydatów do nowego Zarządu. Podnoszono również sprawę wysokości składki 

członkowskiej, wykorzystania budżetu Towarzystwa oraz sprawę niedostatecznej 

liczby egzemplarzy ,,Acta Physiologica‘, nie pokrywających potrzeby oddziałów. 

Z kolei prof. Czubalski złożył sprawozdanie w imieniu Komisji Rewizyjnej. 

Komisja Rewizyjna w składzie: prof. dr Franciszek Czubalski jako przewodni- 

czący oraz prof. dr Piotr Kubikowski i prof. dr Piotr Wierzchowski, jako członkowie 

na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 1954 roku w Zakładzie Farmakologii w obecności 

skarbnika dr Jana Venuleta i księgowej ob. Marii Berkan zgodnie z art. VIII $ laib 

Statutu Polskiego Towarzystwa Fizjologicznego przeprowadziła sprawdzenie ksiąg 

* Obecnie wynosi 900 egzemplarzy.
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stanu kasy, dowodów rachunkowych i bankowych jak również stanu inwentarza 
i ustaliła co następuje: . 

Zarząd Główny Polskiego Tow. Fizjologicznego zgodnie z przepisami prowadzi 
książkę kasową, bankową, księgę inwentarzową oraz księgę dziennik-główny. 

Prócz tego Polskie Towarzystwo Fizjologiczne prowadzi kwitariusze przychodowe, 

których pozycje są zgodne z księgą dziennik-główny i książką kasową. 

Komisja Rewizyjna stwierdziła zgodność dowodów rachunkowych wydatków 

i wpływów z księgami. 

Stan kasy na dzień kontroli 1l grudnia 1954 r. wynosi 811 zł 73 gr. Na koncie 

w N. B. P. VII O. M. w W-wie znajduje się suma 100 433 zł 39 gr. Zamknięcie ra- 

chunkowe skarbnika Towarzystwa na dzień 10 grudnia 1954 r. wyraża się po stronie 

wpływów 169 294 zł 34 gr, po stronie wydatków 31657 zł 85 gr, co iest zgodne ze 

sprawozdaniem rachunkowo-finansowym. 

Książka inwentarzowa po stronie przychodu zawiera 7 pozycji, co jest zgodne ze 

stanem faktycznym. 

Prawidłowo prowadzona książka inwentarzowa zawiera 192 karty numerowane. 

Wobec powyższego Komisja Rewizyjna uchwaliła zwrócić się do Walnego Zgro- 

madzenia Członków Polskiego Towarzystwa Fizjologicznego z wnioskiem o udzie- 

lenie absolutorium ustępującemu Zarządowi. 

Zgromadzenie przyjęło protokół Komisji Rewizyjnej bez dyskusji i uchwaliło. 

wniosek o udzielenie absolutorium ustępującemu Zarządowi i Komisji Rewizyjnej. 

W dalszym ciągu obrad dr J. Venuiet przedstawił sprawozdanie budżetowe: 

Dochody: 

1. Dochody własne — zł 24 634,36 

2. Dotacje P. A. N. — 21 144 660,00 

Ogółem dochody zł 169 294,36 | 

Wydatki: 

1. Płace personelu administracyjnego — zł 15 360,00 

2. Wydatki rzeczowo-administracyjne: 

a) zjazdy, podróże służbowe, wydatki biurowe, opłaty 

pocztowe i telegraficzne — zł 44 666,59 

3. Wydawnictwa — 2 7 984,65 

Ogółem wydatki zł 68 011,24 

Następnie Zgromadzenie przystąpiło do wyboru Nowego Zarządu Gł. i Komisji 

Rewizyjnej Towarzystwa. 

W ożywionej dyskusji w związku z przedstawioną przez prof. Missiuro w imieniu 

ustepującego Zarządu Gł. rozszerzoną listą kandydatów podniesiono trudności natury 

formalnej, nie pozwalające w oparciu o dotychczasowy Statut na rozszerzenie składu 

Zarządu Gł. Po dyskusji na wniosek prof. Zawadzkiego uchwalono wybrać Zarząd 

zgodnie ze Statutem oraz zalecić nowemu Zarządowi dookoptowanie nowych człon- 

ków Zarządu. Zgodnie z tym wnioskiem na propozycję prof. Missiuro poddano pod 

słosowanie i jednomyślnie wybrano nowy Zarząd w proponowanym składzie. 

Prezes — prof. T. Baranowski. V-Prezes — prof. J. Heller. Redaktor — prof. 

Wł. Missiuro. Sekretarz — dr R. Kordecki. Skarbnik — dr J. Venulet. Członkowie 

Zarządu — prof. P. Kubikowski, prof. B. Gutowski, prof W. Hołobut, prof. J. Konorski. 

Zgromadzenie przyjęło również jednogłośnie proponowany skład Komisji Rewi- 

zyjnej: prof. Fr. Czubalski, jako przewodniczący, prof. Mietkiewski, prof. Walawski. 

Wreszcie na wniosek prof. Kowarzyka powzięto uchwałę zalecającą nowemu 

Zarządowi rewizję i zmianę Statutu Tow. po linii dzisiejszego rozwoju i nowych 

zadań działalności towarzystw naukowych. Na tym Zgromadzenie zamknięto. 

Sekretarz: dr Wcisło Przewodniczący: prof. J. Kaulbersz 

ary


